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Andorra podria adherir-se al con-
veni de les Nacions Unides sobre
el canvi climàtic i a les seves addi-
cions posteriors, entre les quals
hi ha el protocol de Kyoto per llui-
tar contra els gasos que provo-
quen l’efecte hivernacle, abans
de final d’any. Almenys aquesta
és la previsió amb la qual es tre-
balla des del ministeri de Medi
Ambient, com va explicar ahir el
seu titular, Vicenç Alay.

El polític massanenc va re-
cordar que ara fa dues setmanes
l’ex e cutiu va donar el vistiplau
definitiu per iniciar els prepara-
tius que permetin la signatura
d’aquest acord, al qual ja estan
adherits la gran majoria d’estats
de l’ONU. “Els tècnics dels dos
ministeris –Medi Ambient i Afers
Exteriors– ja hi estan treballant i
estudiant”, va comentar Alay. El
ministre també va voler recordar
que el Principat difícilment po-
drà assumir el conveni del canvi
climàtic en la seva totalitat per les
seves limitacions com a petit Es-
tat. “Juguem amb dos vessants;
d’una banda som un país del Pri-
mer Món, però de l’altra hi ha
despeses que generaria el conve-
ni que poden ser massa impor-
tants dins del nostre pressupost”,
va argumentar el ministre.

És per això que el Govern, tal
com ja va indicar Jaume Bartu-
meu a l’hora d’anunciar la decisió
presa pel consell de ministres,
preveu una adhessió amb deter-
minades excepcions. És això el
que ara s’ha d’acabar de definir
per part dels responsables tèc-

nics dels dos ministeris implicats.
Malgrat tot, aquestes puntualit-
zacions no han de significar un
impediment perquè Andorra dei-
xi d’estar a la reduïda llista de paï-

sos que no han rubricat el conve-
ni. “No hi ha dificultats concep-
tuals, sinó aspectes tècnics, d’as-
sumir determinades despeses”, va
puntualitzar Alay.

El ministre recorda que hi ha punts de l’acord que Andorra no pot assumir

Alay confia a signar enguany
el conveni del canvi climàtic
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EMEDI AMBIENTAELS MINISTERIS IMPLICATS JA HI ESTAN TREBALLANT

L’executiu vol sortir aviat
de la petita llista d’Estats
que no han ratificat els
acords, entre els quals hi
ha el conveni de Kyoto
contra els gasos que
causen l’efecte hivernacle.

Una conferència sobre els re-
sultats del protocol de Mont-
real va servir per obrir de for-
ma oficial la celebració del Dia
internacional per a la preser-
vació de la capa d’ozó. L’acte,
que va celebrar-se a les de-
pendències de BIBM, va ser
ofert per Étienne Gonin, con-
sultant del programa de les
Nacions Unides per al Medi
Ambient, i va ser presentat pel
ministre Vicenç Alay, que va
expressar el “desencís” perquè
el Principat no hagi ratificat

fins fa relativament poc aquest
conveni. “Vam ser el penúltim
país a adherir-nos-hi, a l’abril
passat, i això diu molt poc de
la classe política”, va afirmar el
polític massanenc, que també
va voler refermar el compro-
mís del Govern a l’hora de
complir l’acord. 

Durant la ponència, Gonin
va remarcar l’èxit d’un conveni
que ha permès endarrerir el
deteriorament de la capa d’o-
zó i que ha demostrat que “la
cooperació entre els països
pot ser eficaç davant un pro-
blema tan greu com el que es
presentava”. 

Autocrítica pel retard a
adherir-se a l’acord de
Mont-real de la capa d’ozó
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BSANT JULIÀ DE LÒRIA. Josep Ma-
ria Goicoechea ha estat nomenat
mediador de la Universitat d’An-
dorra (UdA) pel consell del cen-
tre. La figura del mediador és la
responsable de facilitar la defen-
sa dels drets de tots els membres
de la comunitat universitària.
Des de l’UdA s’informa que les
actuacions del mediador van en-
caminades a millorar la qualitat
de la universitat.

Goicoechea és nomenat 
mediador de l’UdA

BANDORRA LA VELLA. El raonador
del ciutadà, Pere Canturri, ha es-
tat escollit per formar part com a
representant europeu del comitè
d’adhesions de l’Associació de
raonadors del ciutadà de parla
francesa. El nomenament es pro-
dueix després que l’organisme
andorrà participés en un congrés
de l’associació al Quebec del 7 al
9 de setembre, segons informa la
mateixa institució.

Canturri formarà part 
del comitè d’adhesions

BESCALDES-ENGORDANY. Els dos
intoxicats per bolets encara estan
ingressats a l’UCI però evolucio-
nen de forma favorable, segons
l’hospital Nostra Senyora de Me-
ritxell. Un dels afectats fins i tot
podria ser traslladat a planta
aquesta setmana. Des del centre
hospitalari comenten que mai
s’ha de descartar que puguin sor-
gir complicacions, tot i que els
afectats estan estables.

Els intoxicats per bolets
evolucionen positivament

en breu


